
SVENSKERNE PÅ
EROBRINGSTOGT...MEN!

Med stor beundring - og mis-
undelse - kan man næsten
dag for dag følge vores sven-
ske venner, her personificeret
ved sportschef Dennis Mad-
sen og udviklingchef Bo Gill-
borgs kampagner, for at få
svensk galop med i den euro-
pæiske galopliga.

Seneste påfund er udsen-
delse af en dåse tyttebærsyl-
tetøj til relevante emner i
England. Lingonsylt, som
tyttebær hedder på svensk,
skal ”kæmpe” for kendska-
bet til svensk galop. Om
fremstødet udtaler Bo Gill-
borg bl.a.:” Tanken är att
marknadsföra invigningen
av Bro Park den 19 juni och
det nya tredagarseveneman-
get Festival of Swedish Ra-
cing den 9-11 september.”
Endvidere:” Att öka kunska-
pen om skandinavisk ga-
loppsport och få oss att bli
accepterade som en medspe-
lare, låt vara liten sådan,
på den internationella ga-
loppscenen är helt avgörande
om vi ska utvecklas eller
fortsätta i B-laget”. 

Skandinavien
Klummen

Initiativet er fremragende! Misundelsen hos de
danske og norske ledere af de respektive landes
galopsport, må være enorm. Desværre lyder Bo
Gillborgs udtalelse:” At öka kunskapen om skan-
dinavisk galoppsport.” Fint nok, men afsenderen
er altså alene svensk. Havde Norge og Danmark
bare været nævnt. Det ”erobringstogt” der finder
sted pt vl uden tvivl blive opfattet alene som et
svenskt felttog. Skandinavien kan fremover let
blive opfattet  som Sverige.

Jeg skal dog ikke kunne sige om der har været
talt de tre lande imellem om at være blevet koblet
på det svenske initiativ, således at der havde
været tale om et fælles skandinavisk fremstød.
Det havde været godt, for der er vel ingen tvivl
om at fremtiden meget vel kan tænkes at ligge i,
at Skandinavien markedsføres undet et. Og det er
vel også en del af planen for de forhandlinger, der
pt føres på højeste plan i Danmark.
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Racetime

Som bekendt har vores svenske venner også
øget præmiesummerne i et omfang, så alle dan-
ske storløb nu nærmest må betegnes som trials
til de tilsvarende svenske. Rigtigt eller forkert?
Der er vel ikke noget at sige til, at svenskerne nu
rykker. 

Men der kan - muligvis - ligge en fare i, at de
store præmiesummer virker så fristende på
heste, ikke bare i England. Også i andre euro-
pæiske galopnationer kan heste med store han-
dicaptal blive fristet, således at mange af de
ekstra penge i løbene bliver hentet til udlandet af
heste, vi ser én gang og aldrig mere. Det er ikke
publikums-, hesteejer- eller trænervenligt set
med skandinaviske øjne. Og næppe en udvikling
d’herrer Madsen og Gillborg havde ønsket.
Spørgsmålet er om der ikke kan findes
en kombinationsmodel? Og så
gerne omhandlende hele Skandi-
navien.


